
Mycket, mera mest; Många, flera, flest/de flesta 

  

Suomenna: 

  

Walle dricker mycket vatten 

 = Walle juo paljon vettä. 

Men Stefan dricker mer(a) vatten än Walle. 

= Mutta Stefan juo enemmän vettä kuin Walle 

Jonas dricker mest vatten av alla. 

= Jonas juo eniten vettä kaikista. 

  

Jag har många kompisar. 

= Mulla on paljon kavereita 

Du har flera kompisar än jag. 

= Sinulla on enemmän kavereita kuin minulla. 

Kajsa har flest kompisar i hela skolan. 

=  Kajsalla on eniten kavereita koko koulussa 

 

 

Miksi paljon/enemmän/eniten -sanoille on ruotsissa 2 

eri sanaa? 

Minkälaisista asioista puhutaan? 

 

  



  

Jos substantiivi on ei-laskettava asia, eli aine- tai 

abstraktisana, käytetään sanaa mycket (mer, mest)  

Mycket kall mjölk = paljon maitoa  

Mycket god mat = paljon ruokaa  

Mycket kärlek = paljon rakkautta  

Lite kallt vatten = vähän kylmää vettä 

  

Jos substantiivi on laskettava asia, käytetään sanaa 

många (flera, flest)  

Många bananer = paljon banaaneja  

Många fina stolar = paljon tuoleja  

Många äpplen = paljon omenoita 

Flera bananer = enemmän banaaneita 

 

De flesta = useimmat 

 

De flesta gillar hundvalpar. 

Många gillar hundvalpar 

  

  

  

Lite(t), mindre, minst  

  



Det finns lite(t) folk på festivalen. = Festareilla on vähän 

väkeä. 

Men på konserten fanns det mindre folk. = Konsertissa 

oli vähemmän väkeä. 

På bio fanns det ändå minst folk. = elokuvissa oli 

kuitenkin vähiten väkeä. 

  

Få, färre, (färst) 

  

Markus har få kompisar. = Markuksella on vähän 

kavereita. 

Hugo har färre kompisar än Markus. = Hugolla on 

vähemmän kavereita kuin Markuksella. 

Men jag har säkert färst kompisar av alla. = Mulla on 

varmasti vähiten kavereita 

  

  

  

Jos substantiivi on aine- tai abstraktisana (eli sitä ei 

voi laskea), käytetään lite(t), mindre, minst)  

Jag har lite kaffe här.  

Jag behöver lite kärlek.  

  

  

Jos substantiivi on laskettava asia, käytetään få, 

färre:  

Jag har få kompisar.  



Jag har bara få bananer. 

 

 

Laskettavat: många, flera, de flesta, få, färre, (färst) 

Ei-laskettavat: mycket, mer, mest, lite, mindre, minst 

 

Huom! Mycket ja lite –sanojen kanssa substantiivi 

yksikön epämääräisessä muodossa 

 

Många ja få -sanojen kanssa substantiivi monikon 

epämääräisessä muodossa 

 

 

 

 

 


